
Protokół Nr IX/15 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 29 czerwca 2015 roku 

 

Otwarcie obrad – godz. 15.05 

Zamknięcie obrad – godz. 18.38 

Ad. 1 

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 

Ad. 3 

Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał r. Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z 
dnia 28 maja 2015 roku. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw -  0  wstrzymało się - 0. 

Ad. 5 

Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku 
obrad: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0      wstrzymało się - 0 . 

Ad. 6 

Przewodniczący RM - poprosił Starostę Obec Bukovice o zabranie głosu. 

Šrůtek Milan Starosta Obec Bukovice - przedstawił v-ce Starostę Hejnyš Petra 

uczestniczącego w sesji RM oraz przedstawił historię wsi. 

Burmistrz - poinformował, że Gmina Radków zawarła 18 porozumień partnerskich z 

miejscowościami czeskimi, które bardzo dobrze są realizowane. Burmistrz wymienił zadania 

realizowane wspólnie ze stroną czeską, które były możliwe do realizacji przez pozyskanie z 

programów 11 mil euro. Wyraził nadzieję, że współpraca będzie owocna dla obu  

miejscowości , porozumienie w imieniu gminy będzie realizowała wieś Ścinawka Górna. 



 

 

Przystąpiono do podpisania porozumienia o wzajemnej współpracy Gminy Radków z czeską 

wsią Obec Bukovice. 

Burmistrz - odczytał podpisane porozumienie pomiędzy Gminą Radków a czeską wsią Obec 

Bukovice i wręczył upominki. 

O godz. 1521 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 1534. 

Ad. 7 

Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 28 maja 2015 roku do 26 
czerwca 2015 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Ad. 8 
 
DRUK NR 1 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy na 2014 rok 
 
 
Skarbnik Gminy - dokonała prezentacji sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy 
Radków za 2014 rok (treść prezentacji stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodniczący RM - odczytał uchwałę nr III/78/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 14 kwietnia 2015 roku w sprawie pozytywnej opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Radków sprawozdaniu z wykonania budżetu 
gminy za 2014 rok a następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o odczytanie 
opinii o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków.  
 
B. Kopalko - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała protokół z posiedzenia Komisji 
Rewizyjnej z dnia 2 czerwca 2015r. na którym Komisja badała sprawozdanie i wypracowała 
następujące wnioski:  

1. wydać pozytywną opinię o realizacji i wykonaniu budżetu Gminy Radków za 2014r.  
2. Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej o udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków z tytułu wykonania budżetu gminy Radków za 
2014 rok. 

 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Radków absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok oraz odczytał uchwałę 
nr III/131/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 
9 czerwca 2015 roku w o pozytywnej opinii Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków za 2014 rok, następnie poprosił pozostałe Komisje RM 
o opinie w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.  
 
Przewodniczący RM odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy na 2014 rok i poprosił o 
głosowanie nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.  



 
Głosowało 15 radnych: za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 

DRUK NR 2 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu na 2014 rok. 
 
Przewodniczący RM – odczytał projekt uchwały i  poprosił o głosowania nad przyjęciem 
uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Radków na 2014 rok: 
 
Głosowało 15 radnych: za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Burmistrz - podziękował za absolutorium; uważa, ze realizacja wszystkich zadań 
przynależnych Gminie wymaga bardzo szerokiej współpracy za którą podziękował wszystkim 
pracownikom i radnym. 
 
O godz. 1714 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1731. 
 
DRUK NR 3 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za -15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
 
DRUK NR 4 w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2015 rok 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 



K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

J. Gorczycki - wniósł o wprowadzenie do projektu uchwały druk nr 4 - zmiany polegającej na 
wyeliminowaniu  z jej treści a także z załączników wpisu dotyczącego zabezpieczenia kwoty 
42.000,00 zł na zakup samochodu dla Policji. Radny uważa, że środki te mogą zostać 
przeznaczone na inne działania, gmina wystarczająco dużo pomogła policji.    
 
Przewodniczący RM - udzielił głosu Komendantowi Komisariatu Policji w Nowej Rudzie.  
 
Andrzej Czerniatowicz - Komendant Komisariatu Policji w Nowej Rudzie - poprosił o pytania 
dotyczące tematu zakupu samochodu dla Policji.  
 
K. Sypień - zapytała, czy samochód będzie do dyspozycji tylko Posterunku Policji w 
Radkowie. 
 
A. Czerniatowicz - wyjaśnił, że samochód terenowy typu SUW zgodnie z porozumieniem 
zostanie przekazany tylko dla Posterunku Policji w Radkowie. Komendant zgadza się z 
radnym że policja jest zależna od samorządu ale zakup samochodu poprawi bezpieczeństwo 
w gminie Radków. Poinformował, że jest to ostatnie takie porozumienie finansowane 50/50 i 
uważa, że należy z niego skorzystać aby zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom i turystom. 
Dodał, że pojazd będzie użytkowany przez funkcjonariuszy Policji oraz funkcjonariuszy 
Straży Miejskiej.  
 
J. Gorczycki - zapytał, czy Policja złożyła wniosek do Komendy Głównej o całkowite 
dofinansowanie zakupu samochodu. 
 
A. Czerniatowicz - wyjaśnił, że taki wniosek nie został złożony, bo Komenda Główna 
skierowała wniosek do poszczególnych Komend i Komisariatów o możliwość nawiązania 
współpracy z samorządami i skorzystania ze sponsoringu 50/50 na zakup samochodu. 
 
J. Gorczycki - zapytał, czy zakupione zostaną trzy samochody po podpisaniu porozumień z 
Gminą i Miastem Nowa Ruda oraz Gminą Radków. 
 
A. Czerniatowicz - wyjaśnił, że porozumienie dotyczy tylko porozumienia zawartego z Gminą 
Radków i będzie to pojazd wyłącznie użytkowany przez funkcjonariuszy Posterunku Policji w 
Radkowie i funkcjonariuszy współpracujących z Policją.  
 
S. Kołodziejczyk - zapytał kto będzie remontował samochód. 
 
A. Czerniatowicz - wyjaśnił, że będzie to samochód policyjny i remonty będą opłacane ze 
środków policyjnych.  
 
J. Gorczycki - uważa, że Policja powinna zwrócić się do Komendy Głównej o pełne 
dofinansowanie. 
 



 A. Czernatowicz - zgadza się z radnym, że Komenda Główna powinna zakupić samochód 
ale Komenda wystąpiła z propozycją o dofinansowanie tego pojazdu. 
 
Burmistrz - poinformował, że Gmina w ubiegłym roku na zadania należące do państwa 
wydała około 4 mil. Burmistrz odczytał porozumienie zaproponowane przez Gminę Radków 
w sprawie przekazania środków na zakup samochodu oraz wniósł o zmianę kwoty 42.000,00 
zł zastąpić kwotą 42.500,00 zł. Burmistrz poprosił o przyjęcie autopoprawki i rozważenie 
propozycji przedstawionego porozumienia. Burmistrz popiera wniosek Komendanta Policji i 
uważa za zasadny.  
 
Skarbnik Gminy - wniosła  o autopoprawkę do Druku nr 4 w sprawie zmian w budżecie gminy 
Radków na 2015 rok w zał. 2 kwotę 42.000,00 zł na dofinansowanie zakupu samochodu dla 
Policji zastąpić kwotą 42.500,00 zł.   
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie w/w wniosek J. Gorczyckiego z uwzględnieniem 
zmiany kwoty wynikającej z autopoprawki. 
Głosowało 15 radnych:   za - 2    przeciw -12  wstrzymało się - 1. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z 
naniesionymi autopoprawkami: 
Głosowało 15 radnych:   za -13    przeciw - 1      wstrzymało się - 1. 
 
DRUK NR 5 w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na 
ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2016-2019 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poinformował, że na posiedzeniu Komisji 
RM zostały zgłoszone kandydatury radnego K. Przybycienia i radnej B. Sobczyńskiej do 
zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku 
na kadencję 2016-2019, którzy wyrazili zgodę na kandydowanie. Przewodniczący RM 
poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 

B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za -13   przeciw - 0   wstrzymało się - 2. 
 
DRUK NR 6 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 



B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za -15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 7 w sprawie wprowadzenia samorządowego programu pn.: „Radkowska 
Karta Dużej Rodziny” 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy        

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych: za -15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 9 
 
J. Gorczycki - zapytał,  co będzie z ankietami dotyczącymi gospodarki niskoemisyjnej skoro 
Pan Mazurkiewicz zmienił pracę.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że nie ma to związku. Pan Mazurkiewicz zawarł umowę cywilno - 
prawną z instytucją prowadzącą badania poza wykonywaniem obowiązków służbowych.   
 
Andrzej Kołodziejczyk mieszkaniec Ścinawki Górnej - poinformował o źle wykonanej drodze i 
źle wykonanych zjazdach do posesji.  
 



R. Markowicz - Przewodniczący Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa - wyjaśnił, że  
Komisja na swoim wyjazdowym posiedzeniu nie stwierdziła żadnych zaniedbań, wjazd został 
wykonany prawidłowo a dalsza część drogi zostanie wykonana w ramach gwarancji. 
 
A. Kołodziejczyk - droga i wjazdy są źle wykonane. 
 
R. Markowicz - Komisja stwierdziła, że wjazd został wykonany prawidłowo. 
 
A. Kołodziejczyk - uważa, że Gmina źle wydaje publiczne pieniądze.  
 
Burmistrz - uważa, że Pan Kołodziejczyk najwięcej skorzystał z publicznych pieniędzy, gmina 
wybudowała 1 km drogi do dwóch domów. Burmistrz poinformował, że wnioski Komisji 
zostały przekazane Burmistrzowi, które są w trakcie realizacji. Został wyłoniony wykonawca, 
który usunie usterki w ramach gwarancji, która obowiązuje do pięciu lat.  
 
Ad. 10 
 
Nie złożono. 
 
Ad. 11 
 
Burmistrz - zaprosił do obejrzenia filmu przedstawiającego wydarzenia z Triathlonu oraz 
filmu promującego walory Gminy Radków.   
 
Ad. 12 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął IX sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
Protokołowała:                Przewodniczący RM  
Lucyna Połowczuk          w Radkowie 
                                                                                                                         Stanisław Hajłasz 
 
 


